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Spørgsmål 459:
Ministeren bedes kommentere henvendelse fra kommunalt ansat vedrørende 
kontanthjælpssager, jf. SAU alm. del – bilag 372, herunder om han er enig i 
SKATs fremgangsmåde, og endelig hvilke initiativer ministeren vil tage for at 
sikre, at SKAT ikke bruger kommunernes ressourcer uhensigtsmæssigt.

Svar:
Det brev, som er omtalt i spørgsmålet, vedrører kontanthjælpskrav, som kommu-
nerne har oversendt til SKAT til inddrivelse. En stikprøveundersøgelse har vist, 
at ca. 51 pct. af de kontanthjælpskrav, der er oversendt til SKAT til inddrivelse 
må formodes ikke at være retskraftige og derved ikke opfylder betingelserne for 
at kunne inddrives. SKAT har derfor truffet beslutning om at sætte inddrivelsen 
af disse krav i bero, indtil kommunerne har gennemgået alle oversendte krav og 
tilbagekaldt ikke retskraftige krav. Jeg er enig i denne beslutning. 

Alle oversendte krav vedrørende tilbagebetalingspligtig kontanthjælp er i øvrigt 
fortsat registreret som oversendt til inddrivelse i SKAT og er ikke som anført i 
brevet returneret til kommunerne. SKAT har dog efter aftale med KL returneret 
udvalgte krav fra stikprøven. 

Som nævnt i kvartalsrapporten om den aktuelle situation i SKAT for 1. kvartal 
2009, SAU alm. del-bilag 361 (2008/09) har SKAT orienteret KL om beslutnin-
gen med henblik på i samarbejde at finde en løsning, så inddrivelsen af de rets-
kraftige krav kan genoptages hurtigst muligt.  


